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Referat af møde i Ældrerådet den 6. november 2023 

Deltagere i mødet: 

 

Anne Klein  X 

Erik Strand  X 

Erik Thomsen X 

Eva Hansen  A 

Frank Binderup X 

Flemming Friis Larsen X 

Hanne Trebbien X 

Hans Henrik Olsen X 

Hermand Pedersen X 

Mariann Mehder X 

Marianne Lund X 

Marie Jørgensen X 

Vivi Skriver  X 

 
1. Godkendelse af dagsordenen 

Beslutning: Godkendt idet punkt 3.5 også vil omfatte drøftelse af visitationsregler 

til pladser på plejecentre.  

 

2. Meddelelser fra andre: Erik Thomsen nævnte to eksempler med ros til Ældrerådet 

og Roskilde Kommunes hjemmepleje.  

 
3. Sager til behandling: 

 

 3.1  Mette Olander fortalte om arbejdet i Sundhedsklyngen: 

Roskilde Kommune deltager i og har formandsskabet i 

Sundhedsklyngen Roskilde/Køge sammen med en række 

kommuner og med Roskilde Kommunes borgmester som 

formand. De fleste af de ældre medicinske patienter fra 

Roskilde Kommune er indlagt på Holbæk Sygehus og derfor 

også tæt samarbejde med dette sygehus om visitation m.v.  

  

 3.2  Perioderegnskab for Ældrerådet. Årsestimat 

  Beslutning: Erik Strand orienterede om Ældrerådets regnskab 

for de første tre kvartaler af 2023 og gennemgik nogle af de 

væsentligste punkter. På næste møde i Ældrerådet bliver der 

afsat mere tid til drøftelse af budgettet.  

  Der var forskellige spørgsmål til gennemgang og det blev 

besluttet, at budgettet, som drøftes på det kommende 

mødebliver mere udspecificeret. 
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 3.3  Evaluering af oplæg ved og drøftelse med bibliotekschef Chr. 

Ulrich Laursen på mødet i Ældrerådet den 2. oktober 2023. 

Beslutning: Der var forskellige bemærkninger til det afholdte 

møde og der rykkes for de fremsendte spørgsmål til 

bibliotekschefen. 

  

 3.4 Evaluering af Danske Ældreråds temadag om fremtidens 

boligformer for ældre. 

  Beslutning: På mødet var en række spændende oplæg.

Plan og Teknikgruppen arbejder videre og der tages en 

temadrøftelse om boligformer for ældre på et kommende møde 

inden et eventuelt med direktøren for området.  

   

  Det afklares, om Roskilde Kommune har en egentlig 

boligstrategi på dette område. 

 

 3.5 Forslag fra Hermand Pedersen om drøftelse af forholdene i 

Roskilde efter artikel i Nyhedsbrevet fra Danske Ældreråd: 

”Ældreråd melder om mangel på plejeboliger”  

Beslutning: Hermand nævnte, at kommunens vedtagne politik 

om at borgerne skal være længst muligt i eget hjem kan have 

betydning for antallet af plejehjemspladser.  

 

Marie nævnte at det er vedtaget at bygge et nyt plejecenter for 

at få flere pladser. På Toftehøjen tages også flere pladser i brug, 

og det samme gælder på Hyrehøj, hvor rehabiliteringsplader 

kan omdannes til plejehjemspladser. 

 

Ældrerådet spørger Sundheds- og Omsorgsudvalget, om 

udvalget er opmærksom på at man belaster de pårørende for 

meget ved at borgerne skal blive længst muligt i eget hjem i 

forhold til at blive tilbudt en plejehjemsplads? 

 

3.6 Forslag til punkter på dagsordenen til møde med SOU den 7. 

december 2023, kl. 17.00 

Beslutning: Længst muligt i eget hjem og plejehjemspladser, jf. 

pkt. 3.5. ovenfor samt Ældrerådets input til Temadrøftelse om 

”Velfærd skaber vi sammen”: Hvilket potentiale ser politikerne 

og hvad gør politikerne selv af frivilligt arbejde?  

 

3.7 Ældrerådets årsplan. 

Beslutning: Den 15. november kl. 17 er der møde med Roskilde 

Kulturforening. 
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3.8 Nyt fra grupperne. 

  Sundheds- og Omsorgsgruppen 

  Beskæftigelses- og Socialgruppen 

  Plan- og Teknikgruppen 

  Klima- og Miljøgruppen 

 Kultur- og Idrætsgruppen 

Beslutning: Marie tjekker løbende om der er relevante punkter 

i Økonomiudvalget. 

 

 3.9. Konkrete erfaringer og oplevelser fra dagligdagen for rådets 

medlemmer 

Beslutning: Den 20. november 2023 er der møde om ulighed i 

sundhed i København, hvor der kan deltage medlemmer fra 

Ældrerådet. Nærmere information på dette link:  

https://Ulighedens Topmøde 2023: Det Skæve Danmark - 

Cevea  

 

 

 3.10. Gensidig orientering fra medlemmer i Ældrerådet, der er 

kontaktpersoner i Bruger- og Pårørenderåd 

  Beslutning: En række kontaktpersoner har været til start 

møder om samskabt tilsyn, som kommer på som et 

selvstændigt dagsordenspunkt på et senere møde. 

 

 3.11. 60PLUS, nr. 5, 2023 

  Beslutning: Hermand skriver klummen. 

  
4. Høringssvar til de politiske udvalg  

 

Beslutning: De fremsendte udkast høringssvar til SOU blev vedtaget med 

forskellige ændringer og tilføjelser. 

 
5. Tilsyn. 

Beslutning: Fremover vil dette punkt hedde Samskabt Tilsyn.  

    

 6. Sager til orientering: 

   6.1 Nyt fra Danske Ældreråd 

    

    Konference på Vingstedscenteret den 23. november 2023 

Beslutning: Vivi Skriver, Hans Henrik Olsen, Marianne Lund, 

Mariann Mehder, Anne Klein og Hermand Pedersen deltager. 

     

  6.2 Regionsældrerådet  

https://cevea.dk/aktiviteter/ulighedens_topmoede_2023/
https://cevea.dk/aktiviteter/ulighedens_topmoede_2023/
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Næste ordinære møde er den 9. november 2023, hvor Marie og 

Marianne deltager.  

 

Ældreminister Mette Kierkegaard har givet tilsagn om at 

deltage i mødet kl. 13.00 – 14.00, og hun vil tale om lovarbejdet 

på ældreområdet.  

Der vil endvidere være indlæg fra Sundhedsdatastyrelsen ved 

Peter Munch Jensen, chef for Sammenhængende Digital 

Sundhed om udvikling af og understøttelse med data og 

teknologiske løsninger. 

 

Marianne oplyste, at der er referater og artikler på Danske 

Ældreråds hjemmeside. 

 
7. Eventuelt 

     

8. Godkendelse af endeligt referat. 

 Beslutning: Godkendt. 

 

 

Næste ordinære møde i Ældrerådet holdes den 4. december 2023.  

 


